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RTS - Kada rutinska intervencija postane noćna mora – zbog čega 
inspektori nisu mogli da kontrolišu "Beomedikus" 

POLITIKA - Korona je uticala na manji broj vakcinisane dece 

DNEVNIK - Epidemija gojaznosti kod dece 

DANAS - Grujičić: U apotekama po selima rade farmaceutski tehničari, a 
to nije po zakonu 

BLIC - POTENCIJALNO ŽARIŠTE MORBILA U NOVOM PAZARU Lekari 
strepe da se ne ponovi crni period kada su imali pune bolnice: "Imamo 
dosta nevakcinisane dece" 

KZUS – Predstavnica Komore prisustvuje „Health up“ konferenciji 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 
 

 

Kada rutinska intervencija postane noćna mora – zbog čega inspektori nisu mogli da 

kontrolišu "Beomedikus" 

Slučaj Anđele Ikodinović, koja je posle loše urađene rutinske intervencije u privatnoj ordinaciji 

"Beomedikus" preživela pravu noćnu moru, uzburkala je javnost. Načelnik Odeljenja 

zdravstvene inspekcije Ministarstva zdravlja dr Vladan Jakovljević kaže za RTS da je pokušan 

inspekcijski nadzor, ali da su naišli na zaključana vrata i obaveštenje da je ordinacija privremeno 

prestala s radom. 

Anđela Ikodinović je ordinaciju "Beomedikus" pronašla na internetu. Kada je otišla na prvi 

pregled, doktorka joj je rekla da će zadebljanja sa oba stopala skinuti laserom, da je procedura 

rutinska, ne boli, pa anestezija nije potrebna, a vreme oporavka je nedelju dana. 

Kada je otišla na zakazani termin, sačekao ju je kozmetičar koji je rekao da će zadebljanja 

umesto laserom skinuti aparatom koji se koristi za uklanjanje bradavica. Kaže da je to jako 

bolelo i da je tek na sopstveno insistiranje dobila anesteziju. A terapija je bila mazanje kreme. 

Na prvom previjanju kod kuće Anđela je videla kost na desnom stopalu i odmah je pozvala 

"Beomedikus". 



 
 

"Čovek koji je radio samu intervenciju tvrdio je da to nije kost, nego da je u pitanju formiranje 

mlade kože, gde su mi rekli da ne treba da se brinem i da će rana sama od sebe da zaraste i da 

nestane sa propisanom terapijom koja je bila u vidu te kreme", kaže Anđela Ikodinović. 

Iz Kliničkog centra Srbije Anđelu hitno šalju na Institut za ortopediju Banjica. 

"Sama operacija na Banjici se završila transplantacijom mišića malog prsta i transplantacijom 

kože sa leve ruke. Jedan znatan period sam bila nepokretna, nakon čega sam se kretala uz 

pomoć pomagala, odnosno štaka", dodaje Anđela. 

Moguća kazna zatvora od jedne do osam godina 

Pošto je advokat Prvom osnovnom javnom tužilaštvu podneo krivičnu prijavu, lekar opšte 

prakse i kozmetičar "Beomedikusa" su uhapšeni, a određen im je pritvor do 30 dana. 

"Za konkretno krivično delo propisana je kazna zatvora od jedne do osam godina. S obzirom na 

to da je nastupila teška telesna povreda kod oštećene, jedan od osumnjičenih jeste lice sa 

završenom srednjom školom, koje je navelo kao svoje zanimanje kozmetičar. Naravno, i provera 

takvih sertifikata, diploma njegovih biće naknadno utvrđena", naglašava Branka Gajić, pi-ar 

Prvog osnovnog javnog tužilaštva u Beogradu. 

Tužilaštvo je, dodaje, već naložilo vanredni nadzor navedene ordinacije, kao i svih potrebnih 

drugih dokumentacija, kako medicinskih, tako i stručne osposobljenosti osobe koja je radila 

intervenciju. 

To što se dogodilo Anđeli nažalost nije usamljen slučaj. U najezdi ordinacija u kojima rade 

nestručni ili ljudi bez odgovarajuće kvalifikacije, sve su češći slučajevi poput Anđelinog. 

Početkom marta uhapšena je žena sa lažnom diplomom Stomatološkog fakulteta koja je u 

elitnom delu grada držala ordinaciju u kojoj je radila tretmane podmlađivanja kože. Pre toga, 

zbog sličnog postupka uhapšeni su majka i sin. Svi su i dalje u pritvoru. 

Lečenje posledica nije rešenje, potrebna je prevencija, a to znači da inspektori Ministarstva 

zdravlja moraju na teren, da provere ko radi u ordinacijama i klinikama koje se reklamiraju na 

društvenim mrežama i internetu. 

Ministarka zdravlja Danica Grujičić poručuje da je neophodno da se sprovodu nenajavljene 

kontrole, kako bi se sagledala prava slika o tome ko i kako radi i u privatnom i u državnom 

sektoru. 

Načelnik Odeljenja zdravstvene inspekcije Ministarstva zdravlja dr Vladan Jakovljević dodaje da 

moramo razlikovati redovne od vanrednih nadzora. 

“Varedni nadzori se isključivo bave razlogom prijave, to su predstavke građana, dok kod 

redovnog nadzora mi radimo kompletnu kontrolu određene privatne prakse ili zdravstvene 

ustanove”, navodi Jakovljević. 

Kada je reč o ordinaciji "Beomedikus", napominje da je pokušan inspekcijski nadzor, ali da su 

naišli na zaključana vrata. 

https://www.rts.rs/lat/vesti/hronika/5419626/lekar-kozmeticarka-beomedikus-deformisali-stopalo.html
https://www.rts.rs/lat/vesti/hronika/5419626/lekar-kozmeticarka-beomedikus-deformisali-stopalo.html
https://www.rts.rs/lat/vesti/drustvo/5383488/lazni-doktori-provera-nadrilekarstvo.html
https://www.rts.rs/lat/vesti/drustvo/5421089/biomedikus-stopalo-hapsenje-lekar-kozmeticar-kontrole-privatni-sektor-danica-grujicic.html
https://www.rts.rs/lat/vesti/drustvo/5421089/biomedikus-stopalo-hapsenje-lekar-kozmeticar-kontrole-privatni-sektor-danica-grujicic.html


 
 

“Postupajući zdravstveni inspektori su našili na zaključana vrata i na obaveštenje da je od 22. 4. 

ordinacija po rešenju Agencije za privredne registre privremeno prestala s radom”, navodi 

Jakovljević. 

Na pitanje šta su sledeći koraci, kaže da u konkretnom slučaju MUP i Tužilaštvo nastavljaju rad 

kako bi odgovorni bili kažnjeni. 

Odgovarajući na pitanje da li je logično da MUP pre dođe do takvih podataka nego zdravstvena 

inspekcija, Jakovljević kaže da su oni obavezni da prilikom osnivanja privatne prakse i 

zdravstvene ustanove provere da li ona ima odgovarajuće uslove u pogledu prostora, opreme i 

kadra. 

“Šta se dešava nakon početka rada i dobijanja rešenja, možemo isključivo da dobijemo u 

periodičnim redovnim nadzorima. Redovni nadzori u ovom trenutku zavise pre svega od 

raspoloživog vremena zdravstvenih inspektora i u direktnoj su zavisnosti od broja predstavki 

građana, kao i od broja zahteva za utvrđivanje uslova za početak rada”, navodi Jakovljević. 

I nestručni kadar je često problem. Jakovljević ipak naglašava da ta kontrola nije u domenu 

zdravstvene inspekcije. 

“Mi ne dajemo licence, mi ne kontrolišemo da li je neka licenca validna ili falsifikat. Dakle, mi ne 

prikupljamo dokumentaciju što se tiče falsifikovanja, za to su zaduženi drugi državni organi, u 

ovom slučaju komore, Nacionalna služba za zapošljavanje i tome slično. Znači, komora je ta koja 

izdaje nekome licencu. Zdravstvena inspekcija može samo da zatraži na uvid original te licence, 

ali zdravstveni inspektor nije stručan kada proceni da li je nešto falsifikat ili ne”, zaključio je 

Jakovljević. 

O slučaju porodilje u Vranju: Završen unutrašnji stručni nadzor, zahtevan i spoljni  

Kada je reč o slučaju porodilje koja je preminula u Vranju, Jakovljević kaže da je završen 

unutrašnji stručni nadzor. 

“Zdravstvena inspekcija je postupala u okviru ovlašćenja i po mojim informacijama sačinila je 

zahtev ka Republičkoj stručnoj komisiji za vanredni spoljni stručni nadzor”, kaže Jakovljević. 

Objasnio je i da sada Republička stručna komisija kao stručno telo na osnovu inspekcijskog 

nadzora, dostavljene dokumentacije i izveštaja unutrašnje provere i kvaliteta stručnog rada 

odlučuje da li u ovom slučaju treba da se sprovodi spoljni stručni nadzor. 

“A rešenja o spoljnom stručnom nadzoru donosi Republička stručna komisija. Nadzornike 

odnosno članove komisije za spoljni stručni nadzor bira ministar zdravlja”, dodaje Jakovljević. 

Ukazao je i da su ovlašćenja i nadležnosti zdravstvene inspekcije utvrđene Zakonom o 

zdravstvenoj zaštiti. 

“Na taj način zdravstveni inspektori ne smeju da se upuštaju u stručne analize postupanja 

lekara. To rade stručne komisije koje se formiraju na nivou zdravstvenih ustanova, na zahtev 

zdravstvenog inspektora ili samoinicijativno od strane direktora zdravstvene ustanove, a to je 

ono što se tiče unutrašnjeg stručnog nadzora koji se sprovodi u zdravstvenim ustanovama”, 

poručuje Jakovljević. 

https://www.rts.rs/lat/vesti/hronika/5421395/preminula-porodilja-u-vranju-akusersko-nasilje.html


 
 

 

 

Korona je uticala na manji broj vakcinisane dece 

Pandemija virusa korona uticala je na realizaciju programa vakcinacije u Srbiji, pa su početkom 

februara ove godine određene bolesti ponovo počele da se javljaju u našoj zemlji. Ipak, kako je 

naglasila dr Verica Jovanović, direktorka Instituta za javno zdravlje Srbije „Dr milan Jovanović 

Batut”, Srbija nije izuzetak kada je u pitanju praćenje kretanja velikog kašlja i morbila. 

Ona je povodom obeležavanja Nedelje imunizacije u evropskom regionu SZO, istakla juče da je 

za vreme trajanja pandemije u gotovo četvrtini zemalja sveta prekidana ili odlagana imunizacija 

MMR vakcinom, a u velikom broju zemalja došlo je do značajnog pada obuhvata. – U Srbiji je 

postignuti obuhvat MMR vakcinom u drugoj godini dece u 2023. godini bio 84,5 odsto, što je 

nešto više nego u 2022. godini, a pre upisa u prvi razred osnovne škole iznosio je 91 odsto. U 

2022. godini to je bilo 89,5 odsto prema podacima Odeljenja za imunizaciju. Tokom 2020. i 

2021. godine, u Srbiji su registrovane najniže vrednosti obuhvata MMR vakcinom u poslednjih 

20 godina i brojne aktivnosti koje su sledile posle toga dale su značajne rezultate. 

Kada je reč o velikom kašlju, on se održava endemski u mnogim zemljama Evrope, sa 

epidemijskim talasima na svakih tri do pet godina – istakla je dr Jovanović. 

Mirjana Uzunović Mako, direktorka Sektora za ugovaranje zdravstvene zaštite RFZO-a, naglasila 

je da vakcinacija godišnje spase živote više od tri miliona ljudi širom sveta. 



 
 

– Pre 30 ili 40 godina nije se postavljalo pitanje da li će se dete vakcinisati. Sada su se pojavile 

neke bolesti, kao što su veliki kašalj, male boginje, koje dovode čak i do smrti i smrtnog ishoda. 

Razlozi odbijanja vakcina su različiti i svako ko ima dilemu trebalo bi da ima na umu da su 

posledice bolesti daleko teže od eventualnih neželjenih dejstava vakcine – upozorila je Uzunović 

Mako. 

Kako je naglašeno na skupu u „Batutu”, Srbija se svrstava u red zemalja koje su deci omogućile 

još jednu značajnu, preporučenu vakcinu, i to onu protiv HPV-a. 

Pandemija virusa korona uticala je na realizaciju programa vakcinacije u Srbiji, pa su početkom 

februara ove godine određene bolesti ponovo počele da se javljaju u našoj zemlji. Ipak, kako je 

naglasila dr Verica Jovanović, direktorka Instituta za javno zdravlje Srbije „Dr milan Jovanović 

Batut”, Srbija nije izuzetak kada je u pitanju praćenje kretanja velikog kašlja i morbila. 

Ona je povodom obeležavanja Nedelje imunizacije u evropskom regionu SZO, istakla juče da je 

za vreme trajanja pandemije u gotovo četvrtini zemalja sveta prekidana ili odlagana imunizacija 

MMR vakcinom, a u velikom broju zemalja došlo je do značajnog pada obuhvata. – U Srbiji je 

postignuti obuhvat MMR vakcinom u drugoj godini dece u 2023. godini bio 84,5 odsto, što je 

nešto više nego u 2022. godini, a pre upisa u prvi razred osnovne škole iznosio je 91 odsto. U 

2022. godini to je bilo 89,5 odsto prema podacima Odeljenja za imunizaciju. Tokom 2020. i 

2021. godine, u Srbiji su registrovane najniže vrednosti obuhvata MMR vakcinom u poslednjih 

20 godina i brojne aktivnosti koje su sledile posle toga dale su značajne rezultate 

Muškarac lakše povređen u udesu u blizini aerodroma 

Kada je reč o velikom kašlju, on se održava endemski u mnogim zemljama Evrope, sa 

epidemijskim talasima na svakih tri do pet godina – istakla je dr Jovanović. 

Mirjana Uzunović Mako, direktorka Sektora za ugovaranje zdravstvene zaštite RFZO-a, naglasila 

je da vakcinacija godišnje spase živote više od tri miliona ljudi širom sveta. 

– Pre 30 ili 40 godina nije se postavljalo pitanje da li će se dete vakcinisati. Sada su se pojavile 

neke bolesti, kao što su veliki kašalj, male boginje, koje dovode čak i do smrti i smrtnog ishoda. 

Razlozi odbijanja vakcina su različiti i svako ko ima dilemu trebalo bi da ima na umu da su 

posledice bolesti daleko teže od eventualnih neželjenih dejstava vakcine – upozorila je Uzunović 

Mako. 

Kako je naglašeno na skupu u „Batutu”, Srbija se svrstava u red zemalja koje su deci omogućile 

još jednu značajnu, preporučenu vakcinu, i to onu protiv HPV-a. 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.politika.rs/sr/clanak/610957/Muskarac-lakse-povreden-u-udesu-u-blizini-aerodroma)


 
 

 

 

Epidemija gojaznosti kod dece 

Stručnjaci Cеntra za prеvеnciju i lеčеnjе gojaznosti kod dеcе i adolеscеnata Spеcijalnе bolnicе 

"Čigota" na Zlatiboru, susrеli su sе sa slučajеm dеčaka koji jе dnеvno pio 7 litara soka, zbog čеga 

su njеgovi roditеlji morali da podignu krеdit za lеčеnjе. 

Kako jе primarijus doktor Snеžana Lеšović, načеlnik ovog Cеntra objasnila na "Hеalth up", 

najvеćoj rеgionalnoj zdravstvеnoj konfеrеnciji koja sе održava danas i sutra na Zlatiboru, rеč jе 

o dеčaku iz Odžaka. 

Ona jе govorila na panеlu "Dijabеtеs - promеna toka lеčеnja", na kojеm jе istakla da nju i njеnе 

kolеgе posеbno brinе unos slatkih napitaka kod dеcе. 

Dr Snеžana Lеšović kazala jе da kad su dеca u pitanju posеbno zabrinjava unos slatkih napitaka. 

Rеč jе o hipеrkalorijskoj ishrani, prеskakanju obroka, nеkontrolisanom unosu grickalica, slatkiša, 

izmеđu planiranih obroka. Ono što nas posеbno brinе jе unos slatkih napitaka. Imali smo jеdnog 

dеčaka iz Odžaka, koji jе pio sеdam litara slatkog soka dnеvno, da nе rеklamiram napitak. 

Možеtе misliti kako jе bilo njеgovo zdravstvеno stanjе. Roditеlji su podigli krеdit i tri mеsеca jе 

prvi put lеčеn kod nas. Dolazio jе višе puta. On jе spasеn, kako da kažеm. Nеma dijabеtеs, 

ispričala jе ona. 

Dodala jе da sе u Cеntru tеlеfoni noću oduzimaju. 



 
 

Doživеli smo da su dеca u istoj sobi, a da uopštе nе znaju kako sе ko zovе. Nе mora da zna kada 

jе nеko rođеn, ali iz kog jе mеsta... Nе pričaju, jako jе loša komunikacija, tako da mi poslе 

vеčеrnjе vizitе dеcе, oduzimamo tеlеfonе, da im omogućimo da bar dok boravе kod nas, imaju 

kvalitеtan san, ispričala jе dr Snеžana Lеšović. 

Podsеtila jе da jе gojaznost bolеst, i da mi imamo еpidеmiju gojaznosti. 

Broj prеkomеrno uhranjеnе dеcе jе udvostručеn, a gojaznih ima prеko 13 odsto. Svako pеto 

dеtе ima prеkomеrnu tеžinu. Smatra sе da ćе prеko 215.000 gojaznе dеcе biti na našim 

prostorima za vеoma kratko vrеmе. Naša dеca su gojazna zbog lošеg životnog stila, kazala jе 

ona. 

 
 

 

Grujičić: U apotekama po selima rade farmaceutski tehničari, a to nije po zakonu 

Ministarka zdravlja Danica Grujičić izjavila je danas da je obilazeći mala mesta po Srbiji shvatila 

da u velikom broju apoteka rade farmaceutski tehničari, a da to nije u skladu sa zakonom. 

Grujičić je na televiziji Prva kazala da u skoro ;svakoj ambulanti u Srbiji postoji apoteka i ocenila 

da je to dobro, ali da trenutno postoji manjak farmaceuta pa zato farmaceutski tehničari rade u 

tim objektima. 



 
 

„Ne možemo da pozatvaramo apoteke po selima. Nije u redu prema ljudima koji tamo žive, ali 

moramo da radimo na rešavanju ovog problema“, navela je ministarka. 

Ona je dodala da postoji i deficit zdravstvenih inspektora i da država „mora da im poveća plate“. 

„Inspektor ima 60.000 platu. To je malo. Kažu nije sve u novcu, pa izvinite, ali jeste. Čovek mora 

da bude visoko obrazovan i da ima iskustvo da bi bio dobar inspektor i na kraju dana važno je 

šta on može da kupi za tu platu“, izjavila je Grujičić. 

Kazala je da misli da je dobra ideja da penzionisane lekare koji imaju vremena država angažuje 

da obavljaju inspekcijske poslove, ali da je neophodno promeniti odredbe Zakona o 

inspekcijskom nadzoru i Zakona o zdravstvenoj zaštiti. 

 

 

 

POTENCIJALNO ŽARIŠTE MORBILA U NOVOM PAZARU Lekari strepe da se ne ponovi crni 

period kada su imali pune bolnice: "Imamo dosta nevakcinisane dece" 

U Srbiji su od početka godine registrovana 63 slučaja malih boginja. Najviše inficiranih je u 

Beogradu (44), a među obolelima je i 12 dece mlađe od šest godina. Osim Beograda, morbile su 

se pojavile i u Novom Sadu, Boru, Nišu, Vranju, Valjevu, Mionici. 

Lekare posebno brine što je zaraza registrovana pre nekoliko dana i u Novom Pazaru. Male 

boginje su potvrđene kod nevakcinisanog deteta, uzrasta 16 meseci. Zabrinutost je opravdana 



 
 

ako se ima u vidu da je u Novom Pazaru vakcinisano svega 27,9 odsto mališana MMR vakcinom 

koja štiti od te zarazne bolesti. 

Za dobar kolektivni imunitet, koji ne dozvoljava širenje virusa, potrebno je da obuhvat 

vakcinisane dece bude veći od 95 odsto. Epidemiolozi kažu da je godinama unazad mali obuhvat 

vakcinisane dece MMR-om, te da je stvoren veliki "rezervoar" osetljivih osoba. To znači da 

može da bukne požar koji teško može da se zaustavi, jer je reč o virusu koji se brzo i lako širi. 

Lekari podsećaju da je najbolja zaštita vakcinacija, da male boginje nisu bezazleno oboljenje, da 

se dešavaju komplikacije u vidu zapaljenja pluća, zapaljenja moždanih ovojnica, pa i smrtnog 

ishoda. 

Srbija je visoku cenu platila 2017/2018. godine kada je buknula epidemija malih boginja. Tada je 

zaraženo 5.800 ljudi, a preminulo je 15 osoba. Među preminulim i četvoro dece uzrasta do pet 

godina. Novi Pazar je u toj epidemiji bio jedno od žarišta epidemije. U periodu od šest meseci 

zaraženo je oko 500 ljudi, a čak 70 odsto je bilo na bolničkom lečenju. 

Spahić: Brine nas što je malo vakcinisane dece 

Direktor Zavoda za javno zdravlje u Novom Pazaru dr Šefadil Spahić kaže da ih brine to što je 

registrovan prvi slučaj malih boginja u Novom Pazaru, jer je reč o virusu koji se brzo širi, a u tom 

gradu je veliki broj nevakcinisane dece. 

"Brine nas nizak nivo vakcinisane dece. Znamo da su morbile jako kontagiozan virus, koji može 

da izazove brojne komplikacije. Zato još jednom apelujemo na roditelje da vakcinišu decu i tako 

ih zaštite. Kod onih kod kojih se pojave prvi znaci bolesti da ih izoluju i odvedu kod lekara", 

rekao je Spahić za Euronews Srbija. 

Naveo je da je sada trenutak da se roditelji "probude" i zaštite svoju decu od zaraze. Kako kaže 

već se beleži blagi porast vakcinisane dece prvom dozom MMR-a. Međutim, sve je to 

nedovoljno, jer je akumuliran veliki broj nevakcinisanih osoba. 

MMR vakcina (štiti od tri zarazne bolesti- male boginje, zauške, rubeola) se prima u dve doze - 

prva u drugoj godini života, a druga doza pred polazak u školu. 

Iako lekari govore da je MMR vakcina bezbedna, mnogi roditelji više veruju laicima koji na 

društvenim mrežama šire neproverene informacije i povezuju MMR vakcinu sa autizmom. 

"Novi Pazar potencijalno žarište" 

Dr Dragoslav Popović, savetnik za imunizaciju kaže za Euronews Srbija da je Novi Pazar sa malim 

obuhvatom vakcinisane dece novo potencijalno žarište epidemije. 

"Svako mesto u kojem je obuhvat vakcinisane dece na tako niskom nivou, a postoji cirkulacija 

virusa u zemlji, je potencijalno žarište. To treba da bude snažan signal roditeljima da vakcinišu 

svoju decu", kaže Popović. 

Lekari kažu da morbile ne treba poistovećivati sa varičelama, koje uglavnom prolaze bez 

komplikacija. Roditelji zaboravljaju da su male boginje opasna bolest koja nosi brojne rizike po 

dete koje se zarazi. 



 
 

"Dokazano je da su male boginje virusno oboljenje koje se najbrže prenosi u populaciji koja nije 

zaštićena. Sama bolest je kao ruski rulet. Nikada ne znamo u kom pravcu može da krene. 

Moram da podsetim da smo tokom prošle epidemije imali 15 smrtnih slučajeva. To su pacijenti 

koji su preminuli i pored toga što su imali najbolju moguću bolničku negu u akutnoj fazi bolesti", 

naveo je Popović. 

Podseća da male boginje dovode do brojnih komplikacija od upale pluća, zapaljenja mozga, do 

smrtnog ishoda. Popović ističe i da virus malih boginja generalno utiče na imunološki sistem 

deteta. 

"Virus malih boginja u velikoj meri briše sav prethodni imunitet koji je dete dobilo tako što je 

preležalo bolest ili je imunitet steklo vakcinacijom. Znači, dovodi vas u situaciju da ste ponovo 

izuzetno osetljivi na bilo koju drugu virusnu ili bakterijsku infekciju za koje ste mislili da ste 

zaštićeni", rekao je on. 

U Novom Pazaru je sada zapaljena varnica koja može da izazove ogroman požar, jer su male 

boginje virusno oboljenje koje se veoma brzo širi. Epidemija malih boginja bukti i u zemljama u 

okruženju - Bosni i Hercegovini, Crnoj Gori, Rumuniji. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 
 

 
 

Konferencija „Health Up“ 

Zlatibor 23, 24.april 

Konferencija „Health up“ koja je najavljena kao „najveći regionalni skup na temu zdravlja i 

zdravog života“ održava se na Zlatiboru, u kongresnoj sali hotela MONA. Konferenciji 



 
 

prisustvuje više od tri stotine učesnika – predstavnika zdravstvenog sistema u Srbiji a  među 

učesnicima je i predstavnica Komore zdravstvenih ustanova Srbije.                              

Konferenciju je otvorila direktorka Republičkog fonda za zdavstveno osiguranje prof.dr Sanja 

Radojević Škodrić. „Zdravlje i zdravstvo jesu prioritet i o tome svedoče ulaganja u zdravstvo koja 

su veća nego ikada i to imajući u vidu ulaganja u infrastrukturu,  u lekove i u kadar“ rekla je 

Radojević  Škodrić. Ona je ocenila da može da se govori o „revoluciji u ulaganju“ kada je reč o 

zdravstvu i navela, između ostalog, primer ulaganja u lečenje retkih bolesti. „Budžet za lečenje 

retkih bolesti formiran je 2012 i iznosio je 130 miliona dinara. Danas iznosi 7,2 milijardi dinara. 

Taj budžet je 2012 omogućio lečenje 8 pacijenata od retkih bolesti dok se danas iz tog budžeta  

leči 713 pacijenata“ rekla je direktorka RFZO i podsetila da su lekovi koji se koriste u ovim 

slučajevima najskuplji lekovi na svetu te da prosečna cena takvog leka iznosi 300 000 evra. Drugi 

primeri – ulaganja u infrastrukturu, rekonstrukcija kliničkih cenatara, ustanova na primarnom 

nivou zdravstvene zaštite, ulaganje u opremu, inovativne lekove, najavljene investicije u 

porodilišta takođe govore o prepoznavanju zdravstva kao prioritetnog sektora, kazala je 

Radojević Škodrić, ističući i da je, što se obima prava za vantelesnu oplodnju tiče, Srbija prva u 

svetu. Ona je govorila i o prioritetima za naredni period i u tom smislu istakla: 

1.         smanjenje listi čekanja 

2.         prevenciju 

3.         ulaganje u kadar 

Istakla je da je komunikacija važna tema na kojoj će se u zdravstvu raditi (u smislu pospešivanja 

komunikacije zdravstvenih radnika sa pacijentima ali i na svim drugim relacijama u sistemu 

zdravstva).    

Na konferenciji je govorio i Fabio Skano, direktor Kancelarije Svetske zdravstvene organizacije u 

Srbiji.  On je istakao brojne benefite ulaganja u zdravstvo (osim brige za zdravlje ljudi koji se 

podrazumevaju), od kojih su mnogi i ekonomske prirode. „Loše zdravlje je loše za ekonomiju“ 

kazao je Skano i istakao direktnu vezu između ulaganja u zdravstvo i ekonomskog rasta. U tom 

smislu, naročito je važna prevencija jer „tačno je da lekovi spašavaju živote ali treba da se 

potrudimo da ne dođemo do tog stadijuma u komsu nam lekovi neophodni“ rekao je visoki 

zvaničnik SZO. 

Konferencija „Health Up“ održava se pretežno u formi panela  u kojima učestvuje gotovo 40 

eksperata a neke od tema su: javno zdravlje, nacionalni programi prevencije, maligne bolesti,  

telemedicina i veštačka inteligencija u zdravstvu. 

 

 


